
Protokół Nr 49/2021 

z posiedzenia Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich  

z dnia 8 kwietnia 2021 roku 

 

Na posiedzeniu obecni według załączonej listy obecności. 

 

Porządek posiedzenia 

1. Otwarcie posiedzenia  

2. Przyjęcie porządku posiedzenia 

3. Omówienie regulacji dotyczących zasad przyznawania diet sołtysom Sołectw Ziemi Gołdapskiej 

oraz wysokości diet. Wysłuchanie i przeanalizowanie propozycji oraz stanowiska sołtysów.  

4. Wolne wnioski 

 

Do pkt 1  

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz. Powitała członków komisji, 

przybyłych gości, pracowników Urzędu oraz media. 

Pracownik wydziału WKS Pani Urszula Glińska powiedziała, że sołtysom został przesłany regulamin 

konkursu odnośnie grantów od Marszałka Województwa Warmińsko – Mazurskiego. Po przedstawieniu 

warunków udziału w konkursie zwróciła się do zebranych o zgłaszanie sołectw chcących wziąć udział  

w konkursie. 

Sołtys sołectwa Jabłońskie Pani Anna Staroszuk- Luto zgłosiła sołectwo Jabłońskie. 

Przewodniczący Rady Osiedla Pan Marian Waraksa zgłosił sołectwo Juchnajcie. 

Sołtys sołectwa Bałupiany Pani Ewa Tylenda zgłosiła sołectwo Bałupiany. 

W drodze losowania wybrano sołectwo Bałupiany oraz Juchnajcie. 

 

Do pkt 2  

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz przedstawiła porządek posiedzenia.  

Do porządku posiedzenia uwag nie zgłoszono. 

 

Do pkt 3 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto powiedział, że sołtysi angażują się w swoje sołectwa, w większości 

sołtysi są wielokadencyjni, wielokrotnie wybierani przez społeczeństwo.  

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz zwróciła się do zebranych o przedstawienie wniosków  

i propozycji w sprawie diet. 

Radny Pan Andrzej Tobolski powiedział, że należy różnicować diety ze względu na różne zaangażowanie 

sołtysów. W niektórych sołectwach sołtysi wiele lat nie pracują.  

Sołtys sołectwa Galwiecie Pan Maciej Kordjak powiedział, że wcześniej nie było zróżnicowania diet  

ze względu na wielkość sołectw. Zapytał, dlaczego na wspólnym posiedzeniu Komisji projekt uchwały  

w sprawie podwyżek diet został zdjęty z porządku posiedzenia. 

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz odpowiedziała, że powyższy temat nie był omówiony przez 

Komisję, stąd też zostało zorganizowane dzisiejsze posiedzenie celem poznania opinii sołtysów  

i przewodniczących rad osiedli, wypracowaniem wniosków oraz rozmowy. 

Członek Komisji Pani Monika Wałejko powiedziała, że sołtysi zaangażowali się w roznoszenie maseczek, 

decyzji. Niektóre sołectwa mają większą ilość mieszkańców w sołectwach i tym samym mają więcej pracy.  

Sołtys sołectwa Górne Pan Kazimierz Kazaniecki powiedział, że w większości sołtysi są solidarni. 

Sprawowana funkcja jest pracą społeczną w środowisku dla której poświęca się dużo czasu i zaangażowania. 

Wyraził opinię, by nie różnicować diet. 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto powiedział, że współpraca z sołtysami układa się bardzo dobrze. 

Budżet gminy w tym czasie pozwala na podwyższenie diet, więc można teraz do tego podejść. W niektórych 

sołectwach sołtysi przeznaczają swoje diety sołectwu, np. na dożynki i inne lokalne imprezy. Uważa, że diety 

trzeba wyregulować.  

Członek Komisji Pani Monika Wałejko powiedziała, że jest przeciwna różnicowaniu diet ale jest  

za wyróżnieniem sołtysów z większym zaangażowaniem. Dodała, że praca sołtysa wymaga zarówno 

współpracy z mieszkańcami, jak również z gminą oraz poświęceniem czasu prywatnego.  W czasie pandemii 

mieszkańcy zwracali się o pomoc do sołtysów celem pomocy przy opłaceniu podatku, za wywóz nieczystości.  

Sołtys sołectwa Galwiecie Pan Maciek Kordjak powiedział, że czasami mniejsze sołectwa są bardziej 

aktywne. 



Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto powiedział, że różnicowanie na wielkość sołectwa  

nie ma odwzorowania. Kowalki jako małe sołectwo wygrało w Budżecie Obywatelskim.  

Członek Komisji Pan Marian Chmielewski powiedział, że nie jest za różnicowaniem diet.  

Radny Pan Andrzej Tobolski powiedział, że nie wszystkim należy się podwyżka, gdyż we Wronkach 

Wielkich sołtys nie uczestniczy w życiu publicznym sołectwa. 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto powiedział, że trwa przebudowa drogi Wronki Wielkie – Jabłońskie. 

Sołtysi walczą o swoje sołectwa, poprawia się ich estetyka.  

Członek Komisji Pani Teresa Dzienis powiedziała, że nie jest za różnicowaniem diet.  

Radny Andrzej Tobolski powiedział, że powinien być zaraz łączenia funkcji radnego i sołtysa.  

Sołtys sołectwa Grabowo Pani Danuta Szermińska powiedziała, że radna Pani Krystyna Sadowska jest 

osobą chorą i nie można jej tak traktować. Radny Pan Andrzej Tobolski niepotrzebnie się jej czepia. 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto powiedział, że są rozstrzygnięcia ustawowe dotyczące łączenia 

mandatów. Dodał, że pomimo stanu zdrowia radnej sołectwo dobrze funkcjonuje. 

Członek Komisji Pani Monika Wałejko powiedziała, że radna musiała być dobrym sołtysem skoro teraz 

może liczyć na pomoc mieszkańców.  

Przewodniczący Rady Osiedla Pan Marian Waraksa powiedział, że nie jest za różnicowaniem diet. Dodał,  

że burmistrz chcąc wyróżnić aktywnych sołtysów może im np. wręczać medale.  

Sołtys sołectwa Galwiecie Pan Maciej Kordjak powiedział, że wg aktualnego orzecznictwa odnośnie diet 

sołtysów wojewoda często uchyla w części uchwały z zapisem warunkowania udziału w sesji sołtysa.  

W sprawie sołtysów nie ma zapisu warunkującego zwolnienia z pracy na czas trwania sesji. Dodał, że sołtysi 

będąc poborcami podatkowymi mogą być również pobierać opłaty za śmieci. W czasie pandemii kasa urzędu 

była nieczynna, więc po pomoc w zapłacie mieszkańcy zgłaszali się do sołtysów.  

 Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz powiedziała, że w 2019 r. wysokość wypłaconego incaso 

dla sołtysów wyniosło 65 410,00 zł a w 2020 r. 67 476,00 zł. Przychyliła się do wniosku sołtysa w sprawie 

pobierania przez sołtysów opłat za śmieci.  

Przewodniczący Rady Pan Wojciech Hołdyński powiedział, że przewodnicząca Komisji słusznie 

wnioskowała o zniesienie punktu z poprzedniej komisji i doszło do dzisiejszej dyskusji. Zaproponował,  

by część diety uzależniona była od uczestnictwa w sesjach. Jest słaby kontakt z sołtysami, zwłaszcza teraz  

w dobie pandemii. Powiedział, że zaprasza do udziału w posiedzeniach komisji na których prowadzone  

są dyskusje.  

Członek Komisji Pani Monika Wałejko powiedziała, że nie popiera propozycji uzależnienia wysokości diety 

od obecności na sesji, gdyż sołtys pracujący cały miesiąc nie mając możliwości w danym czasie uczestniczyć  

w sesji byłby pokrzywdzony. 

Sołtys sołectwa Górne Pan Kazimierz Kazaniecki powiedział, że sesje są śledzone przez sołtysów  

ale nie zawsze w czasie rzeczywistym ze względu na brak możliwości udziału w danym czasie. 

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz powiedziała, że zachęca do udziału w sesjach, gdyż jest 

bardzo mało okazji do spotkań z sołtysami. 

Sołtys sołectwa Galwiecie Pan Maciej Kordjak powiedział, że udział w sesji uważa za bezzasadny  

ze względu na możliwość zabrania głosu po już podjętych uchwałach. W poprzednich latach zdarzało się,  

że jako sołtysowi nie został udzielony głos na posiedzeniu komisji. Dodał, że informacja oraz materiały  

o komisjach powinny być wysyłane sołtysom na takich samych zasadach jak dla radnych a od dwóch kadencji 

nie jest to realizowane.  

Członek Komisji Pani Teresa Dzienis powiedziała, że słusznie zostało wskazane, iż nie ma podstawy 

prawnej zwalniającej sołtysów z obowiązków służbowych na czas trwania sesji bądź komisji.   

Przewodniczący Rady Pan Wojciech Hołdyński odpowiedział, że nie ma obowiązku przesyłania materiałów 

wraz z informacją o posiedzeniach komisji sołtysom. Wszyscy sołtysi zarówno jak radni otrzymują 

elektronicznie porządek wraz z materiałami na sesję.  

 Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto powiedział, by propozycję podwyższenia diet sołtysom  

i przewodniczącym osiedli z 300 zł na 450 zł radni wzięli pod uwagę.  

Radny Pan Andrzej Tobolski powiedział, że nie wszyscy dostają materiały elektronicznie na sesję i taką 

osobą jest radna Pani Krystyna Sadowska. 

Pracownik Biura Rady Pani Katarzyna Krusznis odpowiedziała, że na prośbę radnej materiały są wysyłane 

w wersji papierowej. 

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz dodała, że poprzez platformę esesja materiały otrzymują 

wszyscy radni. Przewodnicząca zaprosiła sołtysów oraz przedstawicieli osiedli na wspólne posiedzenie Komisji 

w dniu 19.04.2021 r. na którym będzie przedstawiony dzisiejszy temat. 

 



Do pkt 4 

Sołtys sołectwa Górne Pan Kazimierz Kazaniecki zapytał, kiedy będą naprawiane drogi po sezonie 

zimowym. 

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz odpowiedziała, że przy sprzyjającej pogodzie komisja 

będzie robiła objazd dróg.  

Wiceprzewodniczący Komisji Pan Marian Chmielewski powiedział, żeby informować mieszkańców  

i sołtysów na etapie projektowania inwestycji.  

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz zwróciła się do sołtysów i przedstawicieli osiedli,  

by zapraszali radnych na spotkania, zebrania wiejskie celem poprawienia kontaktów.  

 

Na tym zakończono posiedzenie.  

 

 Protokołowała        Przewodnicząca Komisji       

   Katarzyna Krusznis                      Janina Pietrewicz 


